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Vážení spoluobčané, 
 
v průběhu měsíce října obecní úřad oslovil místní spolky 
s žádos� o příspěvek do zpravodaje. Příspěvek měl být 
věnován činnos� spolku a jeho představení. Cílem 
vydání tohoto speciálního čísla zpravodaje je přiblížit 
obyvatelům místní spolky, jejich činnost a možnost 
oslovení nových členů.  
 
Jak je však z jednotlivých článků patrné, za činnos� je 
nejen zábava, ale především mnoho práce. 
 
Věřím, že každý spolek by rád přijmul nového člena do 
svých řad a ocenil nové nápady. Doufám, že články 
budou jen a jen inspirací. 
 
Děkuji všem spolkům za spolupráci při realizaci tohoto 
čísla zpravodaje. 
 
Sýkorová Zuzana 
místostarostka obce Činěves 
 
Osloven byl též spolek AC Činěves, Český zahrádkářský 
svaz, Společnost činěveské historie. Žádost o sepsání 
článků byla zamítnuta. 
 
 
 

Rybářský Spolek Zásadník Činěves 
 

Rybářský Spolek Zásadník Činěves (dále RSZČ) má v 
současné době 41 členů, plus 5 dě� ve věku 6 – 15 
let a 2 mladistvé ve věkové skupině 15 – 18 let. 
Spolek provozuje svoji činnost v krásné lokalitě 
rybníka Zásadník a přilehlé retenční nádrži. Lokalita 
je majetkem obce Činěves, výměra rybníka činí 4.85 
ha, retenční nádrže 0.85 ha. 
 
Posláním spolku je zejména: 
 
- Organizovat rybářskou činnost a vytvářet pro ni 

materiální a ostatní podmínky. Významnou akcí v  
 
této oblas� jsou rybářské závody, které vyhlašuje 
obec Činěves a jejich organizací pověřuje RSZČ. 
Mezi sportovními rybáři jsou již dobře známé  
 
závody Činěveská „24“ jednotlivců, Činěveská „50“ 
dvojic a Činěveská „40“ dvojic. Chytá se systémem 
„chyť a pusť“, v případě závodu jednotlivců se měří 
délka ryby, v případě závodu dvojic se úlovky váží. 
 
- Ve spolupráci s obcí budovat, provozovat  a 
udržovat lokalitu Zásadník včetně přilehlého 
zařízení, které spolek užívá, což znamená 
brigádnickou činnost, zejména jarní úklid lokality 
/vysekávání starého rákosu, odstraňování 
napadaných nebo překážejících větví, pálení stařiny, 
vyřezávání podrostu/ a podle potřeby vysekávání 
cesty kolem rybníka, lovných míst a průběžný úklid 
lokality. Spolek se též ve spolupráci s obcí stará o 
údržbu tzv. velké chaty a přilehlého sociálního 
zařízení. 
 
- Vést své členy k dodržování základních e�ckých a 
mravních pravidel. 
 
- Dalšími formami své činnos� napomáhat k rozvoji 
veřejného života v obci, zejména formou veřejně 
prospěšných akcí, organizační a osvětovou činnos�. 
Zde se jedná o pořádání dětských rybářských 
závodů a ve spolupráci s obcí o pořádání svátku 
„pálení čarodějnic“.  
 
Stručná historie lokality a rybolovu 
 
Rybník Zásadník přešel do majetku obce Činěves v 
roce 1867 a byl jediným zdrojem vody pro obec. V 
padesátých letech minulého stole� byl vybudován 
tzv. Malý Zásadník jako požární nádrž pro obec a 
zdroj náhradní vody pro JZD. Oba rybníky byly 
spojeny potrubím. 
 
Rybník v té době ale nebyl rybářským revírem. 
Rybník následně převzal Čs. svaz rybářů Městec 
Králové (následně ČRS MO Městec Králové). V roce 
1972 byl vyhlášen rybářský revír.  
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V letech 1975 – 6 byl rybník Zásadník rozšířen o 1.4 
ha a na jihovýchodní straně zřízeno koupaliště. 
 
V letech 1976-78 došlo k zásadní změně rázu celé 
lokality. Byl vybudován silniční obchvat Činěvsi, 
který vede po původní hrázi rybníka. Byl zasypán 
Malý Zásadník, protaženo odpadní potrubí a 
rozorána původní přístupová cesta k rybníku od 
kostela. 
 
Po letech jednání s ČRS MO Městec Králové a 
příslušnými orgány byla v roce 2005 uzavřena 
smlouva o správě rybníka s Občanským Sdružením 
Zásadník Činěves (OS Zásadník Činěves). V roce 
2015 bylo Občanské Sdružení Zásadník Činěves dle 
zákona převedeno na Rybářský Spolek Zásadník 
Činěves zapsaný ve Spolkovém rejstříku vedeném 
Městským soudem v Praze. 
V roce 2008 odkoupila od ČRS MO Městec Králové 
rybářskou chatu (tzv. velkou chatu) obec.  
Obec zakoupila také 3 již použité cha�čky a v roce 
2011 vybudovala sociální zařízení v areálu velké 
chaty a cha�ček. 
 
Na východní straně v těsném sousedství rybníka se 
nacházel bažinatý pozemek k plnění funkce lesa, 
který rovněž patří obci Činěves. O produkční funkci 
pozemku nebylo možno uvažovat. S nadřízeným 
orgánem byla proto obcí projednána možnost 
realizovat uvnitř lesního pozemku retenční nádrž 
sloužící k zadržení vody z jarního tání sněhu a k 
akumulaci dešťových srážek a přívalových dešťů. 
Retenční nádrž byla vybudována v letech 2008-
2009. Na retenční nádrži pla� omezené podmínky 
rybolovu. 
 
 
Současnost a vize do budoucnos� 
 
Obec Činěves z finančního výnosu z prodeje 
rybářských povolenek členům rybářského spolku, 
občanům Činěvsi a z pronájmu chatek s  rybářskými 
povolenkami pravidelně revír zarybňuje. 
Jelikož rybník nemá přirozený přítok /takzvaný 
„nebesák“/, v posledních dvou letech došlo vlivem 
sucha k výraznému poklesu hladiny. To byl i důvod 
k malému zarybnění, což má svůj vliv na sportovní 
rybolov. S poklesem hladiny také souvisí kvalita 
života fauny a flory v lokalitě. Spolek společně s 
obcí proto řeší revitalizaci struhy vedoucí do 
retenční nádrže, aby v deš�vém počasí byl zajištěn 
kromě drénů alespoň minimální přítok. 

 
Cílem spolku je také přilákání většího počtu 
mladých rybářů na dětské rybářské závody. 
Současně také spolek promýšlí formy uspořádání 
rybářských závodů historickými rybolovnými 
metodami, či setkání s občany Činěvsi, kteří na ryby 
nechodí, ale chtěli by si rybaření společenskou 
formou zkusit.  

   

 
 
Z finančních zdrojů získaných z pořádání rybářských 
závodů spolek plánuje nakoupit nezbytnou zahradní 
techniku na údržbu lokality a systém okysličování  
retenční nádrže. 
 

Rybářský Spolek Zásadník Činěves 
 
 
 

TJ Sokol Činěves 
 
 
Vážení spoluobčané,  
dovolte mi, abych Vám v krátkos� představil 
Tělocvičnou jednotu Sokol Činěves a její činnost. 
TJ Sokol Činěves je pobočným spolkem České obce 
sokolské, která ve svých řadách sdružuje více než 
1100 sokolských jednot se zhruba 150 000 členy. 
Hlavní činnos� ČOS je prostřednictvím tělesné 
výchovy a sportu, společenské a kulturní činnos�, 
přispívat ke zvyšování fyzické, společenské, kulturní 
a duchovní úrovně naší společnos�, vychovávat k 
mravnos� a občanské odpovědnos�. 
 
Sokolská jednota byla v Činěvsi založena již v roce 
1907, v předminulém roce jsme tedy oslavili 110. 
výročí jejího vzniku. V současné době má naše 
jednota 38 členů, z toho je 28 dospělých a 10 dě�. 
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Hlavní činnos� naší jednoty je pořádání 
sportovních, kulturních a společenských akcí ve 
spolupráci s obcí a s dalšími spolky. Velká část 
našich ak�vit se samozřejmě týká provozu a údržby 
budovy sokolovny a okolního areálu. 
Budova sokolovny, která byla postavena ve 
dvacátých letech minulého stole� vyžaduje 
neustálou péči a nemalé inves�ce. V minulých 
letech se nám podařilo s pomocí finančního 
příspěvku obce dokončit velkou inves�ční akci. 
Podle doporučení sta�ka jsme provedli odlehčení 
stropní konstrukce sálu sokolovny a její zpevnění 
ocelovými nosníky. Tím jsme umožnili další 
využívání sálu, věříme, že nejen pro naši generaci, 
ale i do mnoha dalších let. 
 
V letošním roce v sokolovně a ve venkovním areálu 
proběhly tyto akce: 
19.ledna uspořádal Sbor dobrovolných hasičů 
Dymokury v sokolovně kulečníkový turnaj 
„Dymokurská koule“. Tento již tradiční turnaj, jeden 
z největších v naší zemi, přiláká každoročně do naší 
sokolovny přes 5O hráčů kulečníku z celé republiky 
23.února proběhl Hasičský ples, pořádaný také SDH 
Dymokury 
9.března jsme na tradiční jarní brigádě uklízeli 
sokolovnu a zejména venkovní areál 
16.března jsme se sešli na valné hromadě TJ Sokol 
Činěves 
23.března byla sokolovna plná dě� v maskách a 
jejich rodičů, letošní „Dětské maškarní odpoledne“ 
se mimořádně vydařilo 
 

 
 
13.dubna jsme opět uklízeli okolí sokolovny, 
zejména shrabali starou trávu a lis�  
20.dubna jsme pořádali Velikonoční šipkový turnaj, 
kterého se zúčastnilo 20 hráčů 

29.června se ve venkovním areálu sokolovny konalo 
„Přivítání prázdnin“, v  rámci něhož měli dě� 
možnost si zasportovat, zasoutěžit si a dosyta se 
vyřádit i na závěrečné diskotéce 
V rámci pouťových oslav jsme uspořádali několik 
akcí 
5.července turnaj v Petanque, tento sport původem 
z Francie se nejen u nás stává stále populárnější 
6.července proběhla v sále sokolovny hojně 
navš�vená výstava „Z historie Sokola“ a ve 
venkovním areálu „Pouťová diskotéka“ 
7.července nám ochotníci z divadelního spolku DIaJ 
z Prahy zahráli tři krátké jednoaktové hry 
A.P.Čechova pod názvem „Směšné maličkos� aneb 
tři ve při“ 
24.srpna se uskutečnil 10.ročník „Srpnového 
fes�válku“, na kterém zahráli folkové a rockové 
legendy jako Vladimír Merta, Luboš Pospíšil, Jim 
Čert a skupina Stagnace 
4.října večer v sokolovně hrála skupina Benefit, 
zábavu navš�vilo 80 příznivců rocku 
9.listopad proběhla pro dě� „Halloweenská párty“ 
Do konce letošního roku bychom rádi uspořádali 
ještě jedno divadelní představení, tentokrát 
pohádku pro dě� a koncem roku proběhne 
„Vánoční šipkový turnaj“.  
 
Na všech akcích pořádaných v sokolovně nebo 
v jejím areálu budete vždy srdečně vítáni. O našich 
ak�vitách a chystaných akcích se můžete dozvědět i 
na našem facebookovém profilu. 
 
 
Vladimír Fidrmuc 
Starosta TJ Sokol Činěves 
 

Činnost Šikovných rukou v roce 2019 

Kroužek Šikovných rukou byl založen v roce 2013. 

Scházíme se 2x měsíčně v budově místní fary. 

Naše setkání jsou zaměřena na několik zájmových 
oblas�. 

První – společenská. Zde si při besedě sdělujeme 
nové poznatky, sdílíme svoje problémy, rados�, 
připomeneme si svátky, narozeniny. Pro starší 
důchodkyně posezení s přáteli má své 
opodstatnění-člověk se cí� hned lépe. 
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Druhou oblas� zájmu je charita�vní činnost. Již od 
roku 2015 pleteme pro dě� do Afriky čtverce na 
deky a návleky, pro malomocné obinadla. Pro dě� 
na Ukrajinu a do Transilvánie čepice, šály, rukavice, 
ponožky. 

Tře� oblast je spolupráce s OU, Knihovnou, 
Sokolem. 

V letošním roce jsme se podílely při zabezpečení 
výzdoby na dětský karneval. Na Velikonoce při 
přípravě a průběhu hledání Vel.zajíčka. Zároveň 
jsme instalovaly výstavu fotografií z Činěvse a jejího 
okolí zaměřenou na zajímavé plodiny,  zvířátka i 
hmyz, které lze nalézt a vidět. Na setkání rodáků 
jsme uspořádaly výstavu ručních prací pod názvem:  
Co naše maminky, babičky a prababičky uměly.   

 

V současné době připravujeme ve spolupráci s OU 
Mikuláše a adventní výstavu: Staročeská vesnice v 
adventu a betlémy.  
 
    Šikovné ruce 
 
 

Mateřská škola má stále pestrý program 

Koncem školního roku, ještě před letními 
prázdninami měla mateřská škola hodně nabitý 
program. Během tohoto období proběhl zápis do 
mateřské školy na následující školní rok 2019/2020. 
Přihlásily se především dě� z Činěvse, ale i z Velenic 
a Dymokur.  Následovalo tradiční loučení s 
předškoláky, kteří byli mečem slavnostně pasováni 
na školáka, obdržely šerpu se jménem, batůžek, 
úkolníček, pravítko a další drobnos� do penálu. 

S blížícím se létem dětem skončily lekce plavání, a 
tak mohl navš�vit školku i trenér z asociace českého 

fotbalového svazu, který jim ukázal různá cvičení. 
Před školku také přijela záchranka s panem 
záchranářem, který dětem ukázal, jak se chovat 
v určitých situacích a naučil je základy první pomoci. 
Na závěr se ještě seznámily se základními pravidly 
bezpečnos�, jak se chovat na silnici, ve vodě i v 
přírodě, aby se nikomu během následujícího léta 
nic nestalo. 

Největší a poslední zkouška však na všechny ještě 
čekala. V červnu proběhla školka v přírodě, na 
kterou dě� i paní učitelky vyjely do Českého ráje, a 
to do Libošovic u Sobotky. Ubytováni jsme byli 
všichni v příjemném penzionu, který se nachází 
v blízkos� zámku Humprecht a hradu Kost. Blízký 
zámek nás s dětmi vylákal na prohlídku a také na 
zákusek nebo zmrzlinu do nedaleké cukrárny. 
V programu však nebyly jen procházky přírodou a 
po okolí, ale všichni jsme si zajeli do nedalekého 
Jičína shlédnout film v místním kině. Celá školka 
v přírodě byla zakončena diskotékou a grilováním. 

Školka v přírodě zakončila jeden školní rok, aby 
v září mohl začít ten další. Do školky nastoupily 
nově přijaté dě�, které si ze všeho nejdříve musely 
zvyknout na nové prostředí a nové kamarády. 
Všechny začátky jsou náročné, a to nejen pro dě�, 
ale i pro rodiče a paní učitelky. Za pár měsíců už si 
nikdo na své zahájení ani nevzpomene a všichni 
jsou ve školce jako doma a společně se těší na nové 
zážitky.  

První větší akcí, kterou jsme v letošním roce ve 
školce pořádali, bylo podzimní tvoření s rodiči. Tam 
si každý mohl vyrobit muchomůrku nebo hříbek 
z keramické hlíny a zapíchnout doma do zahrádky. 
Začátkem podzimu dětem začaly lekce 
v poděbradské solné jeskyni. Do Poděbrad jezdíme 
všichni společně autobusem, a abychom využili čas, 
který nám zbývá, než jede autobus zpět, vymyslí 
paní učitelky zábavný doprovodný program. Chodí 
se krmit kachny a labutě, procházíme se po městě a 
u Labe, nebo jsme se byli podívat na výstavu 
domácích zvířat v Zemědělské škole. 

Autobusem celá školka zavítala i do Nymburka, kde 
se v divadle konalo představení – Příběhy včelích 
medvídků, a protože divadel není nikdy dost čeká 
nás v listopadu ještě divadlo v Mladé Boleslavi. 

Muzeum cukrovaru v Dobrovici, kam pravidelně 
naše školka jezdí tentokrát připravilo pro dě� 
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program, pohádku, výstavou a tvořivou dílnou 
s názvem Odpadem to nekončí. 

Vánoce stojí za dveřmi což ve školce znamená 
připravit nejen výzdobu, ale i školní besídku. Před 
vánočními prázdninami navš�ví ještě mateřskou 
školu anděl, čert a Mikuláš, pojedeme do muzea 
výroby dřevěných hraček v Albrech�cích u Liberce a 
proběhne vánoční tvoření s rodiči. Nakonec se 
budeme všichni doma těšit na Ježíška a sejdeme 
znovu tentokrát už v roce 2020.                                                                                                                        

Veronika Korpassová 

Pár slov o myslivos� 
  

Myslivecký spolek Činěves-pole hospodaří na 760ha 
polní honitby, kde také vykonává myslivecké právo 
s 12 členy. 
Honitba je zařazena do třídy 2 s návrhem stavu 
zvěře – 60 ks zajíc, 40 ks bažant, 30 ks srnčí zvěři. 
Plán chovu a lovu schvaluje a posuzuje odbor 
ŽPaMis. Poděbrady. 
  
Myslivci nemají jen právo lovu, ale mají další 
povinnos� – starost o myslivecké zařízení (posedy, 
krmelce), přikrmování zvěře v zimním období, 
v letním období zajištění dostatku vody a soli. Dále 
tlumení základní povolené škodné (liška, kuna). 
  
Mezi lidmi vzniká dojem, že myslivci celý rok žijí 
z ulovené zvěřiny, ale opak je pravdou.  
  
Každý rok dáváme vklad do pokladny 1000 – 1500 
Kč na člena. Finance jsou hlavně použity na nákup 
krmiva, soli, vitamínů a medikamentů pro zlepšení 
zdravotního stavu zvěře. Dále na pojištění , opravy 
mysliveckého zařízení a také na nákup zvěře. 
Během roku stráví myslivec desítky hodin při péči o 
zvěř a údržbě mysliveckého zařízení. Odměnou mu 
je jeden kus srnčí zvěře, kterou si sám musí ulovit 
(tržní hodnota 90Kč/kg), což také představuje pár 
hodin strávených při lovu. Lov černé zvěře, kterou 
nemáme v kmenovém stavu je náhodná záležitost a 
úlovek náleží lovci. 
 
Při společných honech (na které kupujeme bažan� 
zvěř cca 200Kč/ks) a každý lovec pla� vklad 200 – 
300 Kč na pokry� nájmu, občerstvení a provozu 
traktoru. Z honu dostává podíl max. 1 zajíc a dle 
množství vypuštěných a slovených bažantů. Cena 
brokových nábojů je 7-8Kč/ks, kulových nábojů je 

35-60Kč/ks s �m, že úspěšnost zásahu není vždy 
100%. 
 

 
  
Úbytek zvěře je způsoben hospodařením na polích, 
zvýšeným silničním provozem, kdy na našem úseku 
je 5 silnic, které křižují pozemky. Dále je to 
ochranou pernaté dravé zvěře (káně a jiné) a 
přírůstkem černé zvěře. V neposlední řadě je to 
úbytek polních cest a remízků. 
  
Dalším problém je i průměrný věk myslivců, kdy 
přírůstek mladých je velmi malý, protože vidí 
přístup některých občanů k myslivos� závist a 
zaslepenost. 
  
I za těchto podmínek se snažíme udržovat 
myslivecké zvyky a tradice, mezi které např. patří i 
pocta ulovené zvěři, slavnostní výřad, který není 
chlubením v množství ulovené zvěře, ale myslivecká 
tradice. 
  
Chtěl jsem Vám trochu přiblížit to, že myslivost není 
jen zábava, ale hromada hodin strávených prací a 
lovem v honitbě, nepočítaje finance, které musí 
myslivec jak zpočátku, tak během působení 
vynakládat. 
  
S mysliveckým pozdravem „LOVU ZDAR“ 
  
                      
    Sýkora Zdeněk 
 

 
Nadační fond Fran�ška Lukeše 

Konec roku 2019 je za dveřmi, venku se pěkně 
ochladilo, sluníčko zapadá taky brzy odpoledne, vítr 
prohání spadané lis� a příroda se chystá k zimnímu 
odpočinku. 
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Takže se mi zdá, že je dobrý čas na to, abych se 
zastavil a společně s Vámi se ohlédl a podíval se na 
to, co se nám v tomto roce podařilo. 

Ale nejdřív se pro osvěžení pamě� trochu ponořím 
do historie. Nadační fond Fran�ška Lukeše (NFFL) 
založili v roce 2006 p. Fran�šek Sýkora, Václav 
Bi�man, Oldřich Danda, Miroslav Lounek , Růžena 
Englberthová a Jana Jeřábková. Cílem těchto 
vizionářů bylo mimo jiné podílet se na obnově 
bývalého farského areálu na místo, kde se mimo 
jiné bude moci scházet činěveská veřejnost v 
krásném prostředí při různých kulturních akcích. 
Název organizace spojili se jménem bývalého 
činěveského kněze pátera Fran�ška Lukeše, který 
byl po dlouhá dese�le� duchovním správcem naší 
farnos�. 

Hlavním hýbatelem prací v objektu byla 
samozřejmě obec, ale i tak spolupráce s obcí na tak 
časově, materiálově, finančně a pracovně 
rozsáhlém projektu si od samotného počátku 
vyžádala nejenom obrovské množství odvedené 
práce samotných členů nadačního fondu, ale i celé 
řady našich činěveských spoluobčanů a také 
studentů, kteří na faře trávili při brigádách část 
prázdnin. 

Výsledkem práce obce a snažení všech brigádníků je 
dneska areál, ve kterém je možné, jak si ukládal 
jako základní cíl nadační fond, realizovat celou řadu 
společenských akcí v důstojně upraveném 
prostředí. „Vznikla  lokalita, která podtrhuje zdejší 
historické kořeny, místo, kde se realizují pouta 
skutečné sounáležitos� a zdravého patrio�smu 
místních obyvatel“ (citace ze Statutu Nadačního 
fondu Fran�ška Lukeše). Za uplynulé roky se tak i s 
pomocí nadačního fondu podařilo obnovit život 
nejenom samotné fary, ale i bývalého špýcharu, kde 
se konají různé výstavy, obou stodol jako míst, ve 
kterých je možné pořádat pod střechou akce pro 
desítky, ale i stovky osob. Nadační fond pomohl 
vybudovat venkovní terasu a upravit k využi� i část 
bývalých chlévů. Pozornost členů nadačního fondu 
je věnována i úpravám zahrady, která je pravidelně 
sekána a usušené seno slouží k zimnímu krmení 
ovcí, které nadačnímu fondu pomáhají jako 
„přírodní“ a ekologické sekačky špatně přístupných 
míst farské zahrady a živé konzervy masa. Část farní 
zahrady, která by byla jen složitě strojově 
obhospodařována je tak ekologicky spásána a 
užitek z této činnos� mají i návštěvníci pořádaných 

akcí, kteří si mohou pochutnat na vynikajícím 
skopovém. Cizí návštěvníci mnoha akcí, které jsou v 
areálu pořádány, jsou jeho krásně upraveném 
prostředím překvapeni a nám, Činěvákům, jej 
upřímně závidějí Na tomto místě je nutné 
připomenout, že při úpravách, udržování zahrady a 
opravách všech objektů byly odpracovány, 
bezplatně, stovky hodin.  

Činěváci tak mohou být po těch pár let budování 
farského objektu na co hrdi, protože se zkusme 
zamyslet a odpovědět na otázku, kde v blízkém 
okolí je tak krásný areál, kde je možné se ubytovat, 
zorganizovat svatbu, koncert venku i uvnitř, setkání 
stovek lidi jako např. letos při setkání rodáků, 
výstavu sběratelů historických vozidel, letní kino, 
dětské dny, vítání Mikuláše, Silvestr pro všechny 
občany a další a další. Množství akcí, které v 
posledních letech proběhly, se dá jistě počítat na 
desítky. 

Na tomto místě je nutné zdůraznit a vyzdvihnout, 
že členové Nadačního fondu při úpravách areálu 
odpracovali, samozřejmě bezplatně, stovky hodin. 
Kromě toho do poloviny tohoto roku na obnovu 
areálu věnovali více než 380.000 Kč získaných zprvu 
z dobrovolných sbírek a v poslední době i jako 
výtěžek z organizovaných akcí. 

Velkou radost má správní rada NFFL i z toho, že na 
samotnou činnost již není sama, protože v průběhu 
roku se členkami a členy stala řada našich 
spoluobčanů. A na co můžeme být v letošním roce 
pyšní a hrdí? 

V roce 2019 členové Nadačního fondu pracovali na 
úpravě zeleně před farou (záhony), sekání trávy, 
ošetřili a znovu natřeli všechny dveře od chlévů, 
vyčis�li ucpaný okap na faře, natřeli vnější fasádu 
stodoly. Odstranili lešení a uklidili okolí stodoly, 
kolem farské zahrady a okolí zdi hřbitova. Aby byla 
snížena prašnost podlahy ve velké stodole byl 
proveden její nátěr penetrační barvou. Velké 
úpravy proběhly také ve vedlejší stodole, která 
slouží k přípravě občerstvení, kde b yl zejména 
namontován bojler na přípravu teplé vody, nové 
rozvody teplé a studené vody, stůl na my� nádobí a 
byly dokoupeny nové přístroje do kuchyně. V jedné 
ze stájí bývalého chléva byla zřízena šatna a 
úschovna kol. Před opravou fasády na bývalém 
chlévě členové nadace pomohli s odstraněním 
omítky a podíleli se na stavebních úpravách. 



   - 7 – 
. 

Nadace také uhradí náklady na stavbu lešení a zcela 
jistě se bude podílet na novém nátěru fasády 
chléva. 

Rok 2019 pro nás začal koncem toho minulého. Ve 
spolupráci s obcí jsem se podíleli na organizaci 
Silvestru 2018 – „Přijďte s námi oslavit konec roku“. 
Naši členové pro návštěvníky připravili nádhernou 
výzdobu stodoly a její zateplení a pro návštěvníky 
bohaté silvestrovské občerstvení. Další velkou 
spoluúčas� byly oslavy 725. výročí založení obce. V 
rámci přípravy na Setkání rodáků, občanů a přátel 
Činěvse byly odpracovány desítky hodin na 
samotné přípravě areálu fary (viz. výše) a 
návštěvníci akce nešetřili chválou nad servisem, 
který se jim dostal zejména při občerstvení, které 
jim připravily naše členky a při organizování 
komentovaných prohlídek kostela a fary.  

Tradiční samostatnou akcí NFFL byl 9. ročník 
Setkání sběratelů historických vozidel. Přípravy, 
které začaly již počátkem roku 2019, se bohatě 
vypla�ly jak z hlediska návštěvnos� akce, ale 
zejména spokojenos� návštěvníků. Z celé historie 
setkání se jistě jednalo o nejvydařenější ročník. 
Veškerá zelená plocha zahrady byla zcela zaplněna 
vystavovanou technikou. Jako pořadatelé jsme 
napočítali na 250 exponátů. Návštěvníků jsme 
odhadli kolem 1000 osob. Díky podpory obce si 
užily i dě� na obrovské skluzavce. Nakonec ani 
hrozící déšť nedokázal naše návštěvníky odehnat. 
Třešničkou na dortu celé akce byly vyhlídkové lety 
vrtulníkem pro několik desítek zájemců. Největší 
poděkování ale bezesporu patří těm, které se po 
celý den staraly o žízeň a žaludky návštěvníků (a že 
jich bylo požehnaně) – našim členkám. A co kromě 
spokojenos� návštěvníků může potěšit 
organizátora akce – Nadační fond? Finanční efekt 
akce. Výborná organizace a nesmírná obětavost 
členů Nadačního fondu a samozřejmě i všech 
ostatních pořadatelů, našich mladých přátel, 
přinesla do pokladny fondu více než 45.000 Kč, 
které budou, jako již ty minulé, použity ke zvelebení 
areálu fary. 

Členové NFFL se v průběhu roku podíleli i na 
zajištění občerstvení při obou projekcích letního 
kina (Ženy v běhu a Bohemian Rhapsody) a 
zajišťovaly servis na akci pro dě� - Stezka odvahy- 
30. a 31. srpna na faře. Do konce tohoto roku 
(budeme-li požádáni), rádi pomůžeme 
organizátorům z obce při zajištění Silvestra na faře. 

Jako člen správní rady Nadačního fondu si dovoluji 
jmenovitě poděkovat za více než celoroční práci 
zejména našim členkám p. Milušce Bi�manové, 
Ivetě Černé, Jaroslavě Bi�manové, Ivaně Libichové 
(Kupcové), Pavle Kuncové, Kateřině Sýkorové, 
Monice Knapové, Janě Bi�manové, Zuzaně 
Bi�manové, Haně Dandové, Jaroslavě Knytlové a 
Růženě Englberthové. 

Poděkování za práci si jistě zaslouží i naši muži - 
Václav Bi�man, Oldřich Danda, Fran�šek Sýkora, 
Jaroslav Knap, Štefan Polák, Marek Polák, Tomáš 
Sýkora, Tomáš Novák a náš velký příznivec a 
spoluorganizátor - Miroslav Lounek. 

Na závěr bych chtěl vyslovit poděkování i všem 
ostatním nejmenovaným, kteří svoji účas� v tomto 
roce na faře, jako brigádníci, organizátoři, nebo jak o 
návštěvníci podpořili myšlenku Nadačního fondu - 
vybudovat solidní kulturní zázemí pro obec a 
vyslovit přání, aby příležitos� k setkávání v 
budoucnu jenom přibývalo a také, aby se ke 
spolupráci hlásilo co nejvíc našich spoluobčanů. 
Vždyť si to udržujeme, zkrášlujeme a opravujeme 
pro sebe a svoje dě�.  

Hodně zdraví a spokojenos� do roku 2020. 

 

Za Nadační fond Fran�ška Lukeše Jaroslav Černý. 
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